

Title (en)
Heat treatment furnace for bulk materials.

Title (de)
Ofen für die Wärmebehandlung von stückigem Gut.

Title (fr)
Four pour le traitement thermique de produits en vrac.

Publication
EP 0518279 A1 19921216 (DE)

Application
EP 92109728 A 19920610

Priority
DE 4119709 A 19910614

Abstract (en)
A heat treatment furnace for bulk materials, in particular metal sheets, which has a transport device for conveying the goods to be treated through the furnace. This transport device has two groups of longitudinal beams (1, 2) which carry the materials and lie alternately at a spacing next to one another and at least one beam group of which can be moved forwards over a part length of the transport path through the furnace in a higher position than the other beam group and subsequently, in a lower position than this other beam group, be moved backwards into its starting position. Provided under each longitudinal beam is a support construction (6) which supports it and is movable with it and which has at least one side surface which extends continuously over the entire length of the support construction and which faces the support construction of the adjacent longitudinal beam. According to the invention, there is provided between the two adjacent support constructions (6) a flexible tube (11) which likewise extends over the entire length of the support constructions and which can be expanded in cross-section by filling with a pneumatic or hydraulic pressure medium and thus brought to bear closely against said side surface. <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Ofen für die Wärmebehandlung von stückigem Gut, insbesondere Blechen, die eine Transportvorrichtung zum Hindurchfördern des zu behandelnden Gutes durch den Ofen aufweist. Diese Transportvorrichtung hat zwei das Gut tragende Gruppen von Längsbalken (1, 2), welche abwechselnd im Abstand nebeneinander liegen und von welchen mindestens eine Balkengruppe in einer höheren Lage als die andere Balkengruppe eine Teilstrecke des Transportweges durch den Ofen hindurch vorbewegbar und anschließend in einer tieferen Lage als diese andere Balkengruppe in ihre Ausgangslage zurückbewegbar ist. Unter jedem Längsbalken ist eine diesen tragende und mit ihm bewegbare Tragkonstruktion (6) vorgesehen, die mindestens eine sich kontinuierlich über die gesamte Länge der Tragkonstruktion erstreckende Seitenfläche hat, die der Tragkonstruktion des benachbarten Längsbalkens zugewandt ist. Erfindungsgemäß ist zwischen den beiden benachbarten Tragkonstruktionen (6) ein sich ebenfalls über die gesamte Länge der Tragkonstruktionen erstreckender Schlauch (11) vorgesehen, der durch Füllung mit einem pneumatischen oder hydraulischen Druckmittel im Querschnitt aufweitbar und damit an die genannte Seitenfläche zur dichten Anlage gebracht werden kann. <IMAGE>

IPC 1-7
F27B 9/20; F27B 9/30; F27D 23/00

IPC 8 full level
F27B 9/20 (2006.01); F27B 9/30 (2006.01); F27D 99/00 (2010.01); F27D 3/00 (2006.01)

CPC (source: EP US)
F27B 9/201 (2013.01 - EP US); F27B 9/30 (2013.01 - EP US); F27D 99/0073 (2013.01 - EP US); F27D 2003/0036 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
• [Y] US 3948494 A 19760406 - WERYCH EWALD R
• [A] FR 1344841 A 19631129 - DEMAG AG
• [A] EP 0043306 A1 19820106 - HARTMANN PERE & FILS [FR]
• [A] DE 683012 C 19391027 - BENNO SCHILDE MASCHB AKT GES
• [Y] SOVIET INVENTIONS ILLUSTRATED Section Ch, Week 9151, 12. Februar 1988 Derwent Publications Ltd., London, GB; Class C, AN 91-375283/51 & SU-A-1 640 504 (KHARK BR) 7. April 1991
• [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 11, no. 139 (C-420)(2586) 7. Mai 1987 & JP-A-61 276 915 (KAWASAKI STEEL CORP) 6. Dezember 1986

Cited by
WO9908059A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0518279 A1 19921216; EP 0518279 B1 19950830; AT E127211 T1 19950915; DE 4119709 A1 19921217; DE 59203434 D1 19951005; DK 0518279 T3 19951106; ES 2080377 T3 19960201; US 5248254 A 19930928

DOCDB simple family (application)
EP 92109728 A 19920610; AT 92109728 T 19920610; DE 4119709 A 19910614; DE 59203434 T 19920610; DK 92109728 T 19920610; ES 92109728 T 19920610; US 89739892 A 19920612